
 

 

VNG Realisatie 

Bijeenkomst Werkgroep Zaak- Documentservices  

Datum: 20 februari 2018 

Tijdstip: 10.00 – 13.00 

Locatie: Regard La Vie, Lange Viestraat 351 Utrecht 

 

AANWEZIG: 

Hugo ter Doest (Dimpact), Cathy Dingemanse (Den Haag), Laurens van der Blom (BCT), Guus 

Creeuwels (BCT), Sid Brouwer (Centric), Marco Klerks (’s Hertogenbosch), Arjan Mazee (Roxit), 

Ewald Wittrock (Exxellence), Andy Verberne (Atos), Brenda de Graaf (Den Haag), Erik de Lepper 

(Circle),  Maarten Rutten (Pink), Wishal Gokoel (VNG), Jeffrey Gortmaker (VNG), Michiel Verhoef 

(VNG) 

 

AFGEMELD: 

Robert van Poelgeest (MetaObjects), Mark Paanakker (GouwIT) 

 

AGENDA 

• Welkom, mededelingen 

• Notulen vorige vergadering 

• Meerdere mengvormen van Materiële en Formele historie in één entiteit 

• ZDS 1.2+ extraElementen 

• Reacties bespreken 

• Zaakgericht werken in GEMMA 2 

• reacties bespreken 

• Doorontwikkeling ZDS 

• User stories in de architectuur geplaatst 

• Rondvraag en afsluiten 

• Lunch      

 

Wishal opent de vergadering en bespreekt de agenda 

Omdat er enkele nieuwe gezichten zijn doen we een kort voorstelrondje 

 
MEDEDELINGEN: 

Michiel geeft aan dat er een extra agendapunt, Meerdere mengvormen van Materiële en Formele 

historie in één entiteit, toegevoegd is aan de agenda.  

 
NOTULEN VORIGE VERGADERING 

De notulen worden doorgenomen en goedgekeurd door de werkgroep. 

  

MEERDERE MENGVORMEN VAN MATERIËLE EN FORMELE HISTORIE IN ÉÉN ENTITEIT 

Michiel opent met de vraag van Mark Paanakker over formele en materiële historie vanuit de 

StUF expertgroep. De vraag is daar behandeld maar moest ook voorgelegd worden aan de 

werkgroep.  Michiel vraagt of iedereen die er iets aan toe wil voegen dit wil doen via het 

discussieforum, tenzij er werkgroepleden op het onderwerp reageren. [20180220-1 Werkgroep] 

 
De werkgroep erkent dat dit een belangrijk vraagstuk is, maar niet voor zaken.  

 
ZDS 1.2+ EXTRAELEMENTEN 
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Michiel heeft mbt de extra elementen TMLO van 4 deelnemers een 13-tal reacties gekregen. 

Deze zijn besproken met Arjan Kloosterboer en hier zijn antwoorden uitgekomen.  

  

De punten worden kort doorlopen. Een aantal vragen komt naar voren: 

 De extraElementen zijn beschreven vanuit het idee dat deze gegevens beschikbaar 

moeten zijn in het ZS ten behoeve van het archiefregime. Het is echter niet zonneklaar 

dat een ZSC deze gegevens ook allemaal aan moet of zelfs kan leveren. Sommige 

gegevens zou een ZS beter zelf uit bijvoorbeeld de ZTC kunnen halen. Michiel gaat dit 

verder uitwerken. [20180220-2 Michiel] 

 In de exraElementen wordt soms verwezen naar informatiemodellen die nog niet 

vastgesteld zijn. Bovendien worden informatiemodellen gemengd (bijvoorbeeld RGBZ 1 

en 2). Hoe gaan we om met verschillende versies van standaarden? Michiel vraagt BCT 

een discussie op het discussieforum te openen. [20180220-03 BCT] 

 Leveranciers geven aan dat ze het moeilijk vinden om extra tijd en moeite te steken in 

een tijdelijke versie terwijl er al nieuwe ontwikkelingen aankomen. 

 Hugo geeft aan dat Dimpact zomaar van ZDS 1.1 naar ZDS 2.0 zou kunnen springen en 

ZDS 1.2+ over zou kunnen slaan. 

 Erik stelt dat de extraElementen door geen enkele gemeente gewenst zijn. Michiel geeft 

aan dat deze extraElementen juist voortkomen uit de wens van gemeenten om aan te 

sluiten bij TMLO en Selectielijst. 

 Het gegeven brondatum Archiefprocedure is weliswaar verplicht in TMLO maar staat al in 

RGBZ 1. Daarom is het niet nodig dit als extraElement te beschrijven. 

 Bij document.geadresseerde en document.afzender ontstaat een discussie over rollen en 

rechten. Hier zijn de gegevens niet voor bedoeld maar Michiel zal dit verder uitwerken 

en terugkoppelen. [20180220-04 Michiel] 

  

PAUZE 

 
ZAAKGERICHT WERKEN IN GEMMA 2 

Op GEMMA Online staat een document waarin uitgewerkt staat de visie op Zaakgericht werken 

doorvertaald naar de GEMMA 2 referentiecomponenten, (applicatie)functies en 

architectuurpatronen. Deze pagina is te vinden op: 

https://www.gemmaonline.nl/index.php/ZGW_in_GEMMA_2  

 

Verschillende leveranciers geven aan dat zij geprobeerd hebben te reageren via de DenkMee! 

Pagina maar dat dit niet werkte. Jeffrey geeft aan dat dit mechanisme nieuw is op de GEMMA 

Online en dat het daaraan gelegen kan hebben. Inmiddels werkt het blijkbaar wel (Marko heeft 

al gereageerd). Mochten er nog problemen zijn, deze aub. melden bij Jeffrey.  

 

Bij het patroon “aanvullende informatie indienen op een zaak” geeft Jeffrey aan alleen situaties 

te kunnen bedenken waar een burger documenten toevoegt aan een zaak. Erik geeft aan dat 

een burger een zaak (bijvoorbeeld een aanvraag) kan intrekken en daarmee een statuswijziging 

doorgeeft. 

 

Actiepunt VNG/J: Patroon voor intrekken zaak meenemen in verdere uitwerking [20180220-05 

Jeffrey] 

https://www.gemmaonline.nl/index.php/ZGW_in_GEMMA_2
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Sid geeft aan dat de beschrijvingen in de patronen heel erg de diepte in gaan terwijl we nog 

informatie missen. Hij vraagt om een procesmodel. Jeffrey bevestigt dat dit stuk is begonnen 

vanuit de GEMMA 2 Informatiearchitectuur en het katern verbinden en er inderdaad nog een 

bedrijfslaag in het verhaal mist. [20180220-6 Jeffrey] 

 

Het stuk komt niet uit de lucht vallen en gaat al langer mee. Eén van de nieuwe onderwerpen 

die gemodelleerd zijn in het RGBZ is klantcontact. Dit is een breed begrip, dat kan een wijziging 

vanuit een KCC zijn maar ook inloggen in een persoonlijke internet pagina (pip) en het 

toevoegen van een document. Van de klantcontacten staat momenteel alleen het (toevoegen 

van een) document gemodelleerd, telefonisch (call) of persoonlijk (face) contact nog niet. De 

vraag is of dit niet ook meegenomen moet worden. [20180220-07 Jeffrey] 

 

Het uitreiken van een unieke zaakidentificatie staat wel benoemd,  maar niet dat van een unieke 

documentidentificatie. Is dat niet ook nodig? [20180220-08 Jeffrey] 

 

Ewald geeft aan dat soms wel en soms geen servicebus gebruikt wordt in de patronen. Voegt de 

servicebus nog wat toe? Jeffrey licht toe dat wanneer een servicebus geen rol in het patroon/de 

berichten speelt deze niet ingetekend is. 

 

Dit al dan niet gebruiken van een servicebus heeft gevolgen voor de manier hoe 

zaakafhandelcomponenten moeten werken. Waar vroeger het aanmaken van een zaak(dossier) 

een aanroep naar het zaaksysteem was moeten nu de aanroepen naar zaakregistratiecomponent 

en documentregistratiecomonent in een transactie worden afgevangen. 

 

Cathy vindt het stuk hierdoor behoorlijk gefocust op techniek en implementatie. Ze geeft aan dat 

we veel meer moeten focussen op functionaliteit. Jeffrey geeft aan dat dit juist gedaan is, door 

uit te gaan van Referentiecomonenten ipv systemen, maar dat dit voorbeeld met de servicebus 

dit een beetje tegenspreekt. Jeffrey zal kijken of we hier niet beter één lijn kunnen trekken en 

de servicebus overal uit het patroon kunnen weglaten.. [20180220-09 Jeffrey] 

 

We moeten eerst kijken naar de doelgroep en dan pas naar de architectuur (Cathy). Marco geeft 

aan dat hij vorige bijeenkomst ook al aangegeven heeft dat het beter aansluit om 

referentiecomponenten te vervangen door functionaliteiten. Hugo zegt dat functionaltiteiten 

geen api’s kunnen bieden, componenten wel. Je hebt iets nodig om api’s op te definiëren. 

Bovendien is ook de vorige keer al aangegeven dat het element “referentiecomponent” nu 

eenmaal centraal staat in de GEMMA Architectuur en de Softwarecatalogus. Dat is voor ons een 

gegeven. 

 

Cathy haalt aan dat voor het koppelvlak RSGB Bevragen bewust voor is gekozen het koppelvlak 

los van onderliggende applicatie (referentiecomponent) te ontwikkelen. Dit koppelvlak wordt nu 

ook geïmplementeerd met een landelijke voorziening, ondanks dat dat geen toepassing was 

waarvoor het koppelvlak oorspronkelijk bedacht is (gegevensmagazijn). 

  

Er wordt gevraagd naar hoe de afstemming is geweest met de verschillende leveranciers, bv. die 

van de specifieke zaakafhandelcomponenten zoals vergunningensystemen. Jeffrey geeft aan dat 
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geprobeerd tijdens de verschillende rondes “Cocreatie GEMMA” is deze leveranciers mee te 

nemen maar dat de respons zeer minimala is gebleven. 

 

Laurens vraagt of het mogelijk is ook BG gegevens zoals NPS te benoemen.  

Jeffrey vraagt of de werkgroep alsnog kan reageren op het stuk Zaakgericht Werken in GEMMA 

via de Denk Mee! pagina. [20180220-10 Werkgroep] 

 
DOORONTWIKKELING ZDS - USER STORIES IN DE ARCHITECTUUR GEPLAATST 

In het sheet “Proces uitgebreid” (besproken in de vorige sessie) staan nog heel veel 

referentiecomponenten. Er staan nog heel veel details (Arjan) en er moet meer naar de business 

gekeken worden (Cathy). 

 

De voorbeelden van de userstories zijn nog teveel vanuit referentiecomponenten gedacht. Hugo 

noemt als voorbeeld van een userstory “Als medewerker wil ik een lijst van alle zaken die op 

mijn naam staan”.  De algemene boodschap van de werkgroep is: laat de 

referentiecomponenten los in de userstories. Jeffrey geeft aan dat we door het opnemen van de 

referentiecomponenten de stap van de business naar een koppelvlak hopen te kunnen maken. 

Dat zit nu inderdaad nog niet helemaal goed in de uitwerking. En het is inderdaad wellicht beter 

om dit in twee stappen te doen. De vraag is wel hoe we de stap maken van functionaliteit voor 

de gebruiker (op de bedrijfslaag), naar interacties tussen twee referentiecomponenten 

waartussen het ZDS koppelvlak gepositioneerd wordt.Jeffrey zegt toe dit verder uit te werken en 

die versie rond te sturen. Cathy Levert User Stories hiervoor aan [20180220-11 Jeffrey] 

[20180220-12 Cathy]  

 

Bij het beschrijven is het belangrijk de primaire doelgroep te bepalen en deze te bedienen 

(Cathy). Andy geeft aan dat het uitwerken van de bedrijfarchitetcuur/user stories prima in 

Archimate kan.  

Ewald vraagt of er een idee is van een lijst van mogelijke users? We moeten beginnen bij de 

burgers en bedrijven, dan de rest (Cathy). 

 

Jeffrey geeft aan met een nieuwe versie van hetgeen nu is gepresenteerd aan de slag te gaan. 

Deze versie zal hij rond sturen aan de werkgroep. Hij verzoekt iedereen om hier dan feedback op 

te leveren [20182002-13 Werkgroep] 

Ook het concept van de nieuwe beschrijving van de extraElementen zal tussen nu en twee 

weken rondgestuurd worden [20180220-13 Werkgroep] 

 

Marco geeft nog als aandachtspunt mee dat sommige gemeenten (documenten van) afgesloten 

zaken vrij snel naar een E-Depot overbrengen. Dan onstaat het probleem dat wanneer men een 

document van een afgesloten zaak wil raadplegen dit uit dat E-Depot opgevraagd moet worden. 

Een dergelijk situatie zou ook beschreven moeten worden. Jeffrey geeft aan dat dit momenteel 

buiten de scope van de ZDS services valt, maar dat er wel een architectuuruitwerking rondom 

archivering gepland staat die hier antwoord op kan geven. 

 

RONDVRAAG EN AFSLUITEN 

Er waren geen opmerkingen voor de rondvraag. Wishal dankt de werkgroep voor aanwezigheid 

en medewerking en nodigt iedereen uit voor de lunch in het restaurant van La Vie. 
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ACTIEPUNTEN 

Nr Actiepunt Wie Planning 

20171214-01 Versturen overzicht van extraElementen 

de TMLO/Selectielijst naar werkgroep 

Michiel (VNG-R) Afvoeren 

20171214-02 Reageren op document van 20171214-01 Werkgroep ZDS Afvoeren 

20171214-03 Document ‘visie op standaarden’ naar 

werkgroep zenden 

Jeffrey (VNG-R) Loopt 

20171214-04 Document ‘DSO API strategie’ naar 

werkgroep zenden 

Jeffrey (VNG-R) Loopt 

20171214-05 Document waarin de onderliggende 

architectuur voor ZDS 2.0 beschreven 

wordt ter review naar werkgroep sturen 

Jeffrey (VNG-R) afvoeren 

20171214-06 Bespreken aanscherpen testset ZDS op 

STP 

VNG-R 20-02-2018 

20180220-1 Werkgroep reageren op discussie 

materiele en formele historie indien 

noodzakelijk 

Werkgroep ZDS 01-03-2018 

20180220-2 In kaart brengen waar welke gegevens 

vandaan komen 

Michiel (VNG-R) 06-03-2018 

20180220-03  Discussie op Discussieforum plaatsen BCT 06-03-2018 

20180220-04 Nagaan en terugkoppelen document. 

afzender en document.geadresseerde 

Michiel (VNG-R) 13-03-2018 

20180220-05 Uitwerken patroon intrekken zaak Jeffrey (VNG-R) Volgende 

bijeenkomst 

20180220-06 Bedrijfslaag meenemen in uitwerking Jeffrey (VNG-R) Volgende 

bijeenkomst 

20180220-07 Uitwerken telefonisch en persoonlijk 

klantcontact 

Jeffrey (VNG-R) Volgende 

bijeenkomst 

20180220-08 Uitzoeken genereren unieke 

documentidentificatie 

Jeffrey (VNG-R) Volgende 

bijeenkomst 

20180220-09 Nagaan of servicebus uit alle patronen 

weggelaten kan worden 

Jeffrey (VNG-R) Volgende 

bijeenkomst 

20180220-10 Reageren op stuk ZGW in GEMMA via 

Denk Mee! pagina 

Werkgroep Volgende 

bijeenkomst 

20180220-11 user stories uitwerken vanuit 

functionaliteit 

Jeffrey (VNG-R) Volgende 

bijeenkomst 

20180220-12 (input voor) user stories aanleveren aan 

Jeffrey 

Cathy (Den 

Haag) 

Volgende 

bijeenkomst 

20180220-13 Reageren op userstories van 20180220-

11 

Werkgroep Volgende 

bijeenkomst 

20180220-14 Reageren op beschrijving van 20180220-

02 

Werkgroep Volgende 

bijeenkomst 

 


